
Protokół nr 3/2023 

Zebrania Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

z dnia 20.04. 2023r. 

Obecni 

1. Przewodnicząca komisji: Beata Młynarczyk 

2. Z-ca przewodniczącej: Krzysztof Paloc 

3. Członek: Dominika Burkiewicz – Dzumyk  

4. Członek: Krzysztof Małek 

5. Członek: Stanisław Zbroja 

6. Członek: Teresa Władarz  

7. Członek: Wachtarczyk Urszula   

8. Zastępca Wójta: Daniel Kurasz 

9. Dyrektor GZOF Izabela Sanecznik 

10. Prezes ZNP : Zyta Czyż 

11. Radna Gminy Gorzyce: Izabela Borecka 

 

Plan posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej komisji 

4. Podsumowanie zagadnienia/ podjęcie decyzji ws. „Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych, 

zespołach szkolno przedszkolnych i przedszkolach prowadzonych przez 

gminę Gorzyce”. 

5. Wyrażenie opinii nt. propozycji otwarcia klasy sportowej w roku 

szkolnym 2023/2024 

6. Podsumowanie przeprowadzonej diagnozy funkcjonowania placówek 

oświatowych na terenie gminy Gorzyce. 



7. Wolne wnioski i zapytania 

8. Zakończenie posiedzenia 

 

Ad. 1 Przewodnicząca Beata Młynarczyk powitała członków komisji oraz 

przybyłych gości,  

Ad.2 Przewodnicząca Młynarczyk odczytała porządek posiedzenia. Na 

wniosek przewodniczącej punkt 6 przeniesiono na początek zebrania. 

Zmianę przyjęto jednogłośnie.  

 

Nowy plan posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej komisji 

4. Podsumowanie przeprowadzonej diagnozy funkcjonowania placówek 

oświatowych na terenie gminy Gorzyce. 

5. Podsumowanie zagadnienia/ podjęcie decyzji ws. „Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych, 

zespołach szkolno przedszkolnych i przedszkolach prowadzonych przez 

gminę Gorzyce”. 

6. Wyrażenie opinii nt. propozycji otwarcia klasy sportowej w roku 

szkolnym 2023/2024 

7. Wolne wnioski i zapytania 

8. Zakończenie posiedzenia 

 

Ad. 3  

Jednogłośnie przyjęto protokół z poprzedniej komisji 

Ad. 4 

Beata Młynarczyk zreferowała podsumowanie diagnozy przeprowadzonej 

przez członków komisji Oświaty, Kultury i Sportu w minionym miesiącu, 

zgodnie z załącznikiem do protokołu. Następnie radni i przybyli gości 

przeszli do analizy wymienionych zagadnień, wniosków i uwag.  



Zastępca wójta odniósł się do zagadnienia malowania sali gimnastycznej w 

Gorzyczkach, która to będzie odnawiana w trakcie lub po 

termomodernizacji szkoły. Domofon dla przedszkola może być zakupiony, 

jeśli jest taka potrzeba, gdyż nie wymaga to wysokich nakładów 

finansowych. W kolejnej części swojej wypowiedzi, zastępca wójta omówił 

kolejne etapy prac remontowych na terenie Zespołu Szkolno -

Przedszkolnego w Gorzyczkach. 

Radny Małek przypomniał o niedokończonym boisku szkolnym. 

Przewodnicząca B. Młynarczyk wspomniała, że po odbytych wizytach w 

szkołach zauważyła, że zapomina się o nauczycielach. Niektóre pokoje 

nauczycielskie są bardzo skromne, niedoposażone, dawno nie malowane i 

wymagają modernizacji. 

Zastępca wójta zgodził się z przewodniczącą i dodał, iż wskazany byłyby 

również zakup klimatyzatorów. Wspomniał, że w kilku szkołach planuje się 

całkowitą modernizację pokoi nauczycielskich, włącznie ze zmianą ich 

umiejscowienia. 

Radny Krzysztof Małek poruszył ważny temat bezpieczeństwa w szkołach. 

Podczas wizyty w szkołach radna Młynarczyk zauważyła, że w szkołach 

istnieje łatwa możliwość wejścia na teren każdej placówki i swobodne 

poruszanie się na jej terenie. Myśląc przyszłościowo o bezpieczeństwie 

dzieci, w dalszej perspektywie rozwoju szkół, zaproponowała zakup 

bramek i wejścia na teren szkoły tylko osób do tego uprawnionych np. 

przy użyciu dyskietek. 

Zastępca wójta wyraził aprobatę pomysłu, lecz przynał, że obecnie nie ma 

w budżecie gminy pieniędzy na tego typu inwestycje. 

Pan Kurasz odniósł się do zapotrzebowania monitoringu i zauważył, że jest 

to istotna sprawa lecz kosztowna.  



Kolejnym omawianym zagadnieniem było duże zużycie papieru do ksero. 

Radni zastanawiali się skąd pozyskać pieniądze na papier lub jak 

ograniczyć jego zużycie.  

Podkreślono po raz kolejny, że przyznawana szkołom subwencja nie 

wystarcza na pokrycie wydatków bieżących w szkołach. 

Poważnym problemem, podkreślanym przez kilkoro nauczycieli były 

dużury przedszkoli w okresie wakacyjnym. Organ prowadzący podjał 

decyzję ,że w roku 2023 wszystkie przedszkola oprócz Olzy, Bluszczowa i 

Kolonii Fryderyk będą pełniły dyżur w czasie wakacji. 

 

Zastępca Wójta oznajmił, że na podstawie wywiadu środowiskowego 

wiadomo, że jest duże zapotrzebowanie na dyżury przedszkolne. W tym 

roku wielu rodziców przyznało, że nie ma z kim zostawić dzieci w wakacje. 

Problemem okazuje się fakt, że rodzice wykazują chęć pozostawienia 

dziecka w przedszkolu, jednak w czasie wakacji zmieniają zdanie i w 

przedszkolach pojawia się bardzo mała ilość dzieci. Konsekwencją tego 

jest m.in. marnowanie przegotowanych posiłków. W trakcie pracy 

przedszkola nie ma możliwości przeprowadzenia remontów w szkole. 

Pan Kurasz podkreślił, że w rozmowach z dyrektorami żaden dyrektor nie 

zgłosił uwagi, że będzie miał trudność z realizacją urlopów. Dyrektorzy nie 

zanegowali pomysłu o otwarciu wszystkich przedszkoli. Zastępca wójta 

przyznał, że jeżeli pomysł pracy wielu przedszkoli w wakacje nie zda 

egzaminu (przedszkola będą puste) to wróci do poprzedniego rozwiązania 

– 2/3 przedszkola na gminę. 

Radny Małek odniósł się do zgłoszonego wcześniej problemu pękniętej 

rury kanalizacyjnej z zalewanego przedszkola w Olzie. P. Kurasz 

odpowiedział, że problem trzeba zlokalizować i naprawić kanalizację. 

Odnośnie nieaktywnego hydrantu dodał, że problem został rozwiązany.  



Następnie zastępca wójta wspomniał o dodatkowym problemie jaki 

zaistniał w szkole w Olzie. Uzasadnił, że dochodzi tam prawdopodobnie do 

osiadania terenu, co powoduje , że na łączniku, w sklepiku, zaczęły pękać 

szyby i wybrzuszać się ściany. Zalecono rozbiórkę konstrukcji sklepu.   

Ad. 5 

Punkt piaty dotyczył podjęcia decyzji w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli, dokładnie tzw. dodatku motywacyjnego. 

Przewodnicząca przypomniała jak przebiegała realizacja tworzenia nowego 

regulaminu i skąd zaistniała potrzeba zmian.  

Komisja oświaty, kultur i sportu na jednym ze spotkań powołała wśród 

dyrektorów oraz członka ZNP komisję w celu przygotowania nowego 

regulaminu.  

Zastępca wójta dokonał zmian w obecnym regulaminie, przedstawił je 

dyrektorom a oni zatwierdzili zaproponowane zmiany m.in. obniżenie 

wynagrodzenia z 6% na 3%. 

Przewodnicząca Młynarczyk zadała pytanie skąd takie rozbieżności miedzy 

zdaniem dyrektorów, a nauczycieli, którzy nowych zmian zastępcy wójta 

nie zaakceptowali. Związek Nauczycielstwa Polskiego również nie wyraził 

zgody na zaproponowane zmiany.  

Pani Prezes Zyta Czyż potwierdziła, iż jako związek przekazali swoje 

stanowisko wójtowi.  

Pani Prezes uważa, że jeżeli być takie poprawki to lepiej nie zmieniać 

obecnego regulaminu, który jej zdaniem jest bardziej korzystny niż po 

zaproponowanych zmianach. .  

Radny S. Zbroja wspomniał o szacunku do nauczycieli, których jego 

zdaniem może w najbliższym czasie zabraknąć. Podkreślił, że ze strony 

nauczycieli pojawiła się krytyka zmian. 



Po krótkiej wymianie zdań p. Kurasz wyraził opinię, ze skłania się wrócić 

do sytuacji, w której to decyzję o ocenie i nagradzaniu nauczyciela 

powierza się dyrektorowi, co byłoby bardziej praktyczne  43:15 

Zastępca Wójta stwierdził, że jest potrzeba zmian i pożnaby ją zatwierdzić 

na czerwcowej sesji, jeśli znajdzie się wolny czas. 

Ad 6.   

Wyrażenie opinii na otwarcie klasy sportowej w Turzy. Radny Krzysztof 

Paloc przedstawił zdanie na w/w temat, Pani dyrektor z Zespołu Szkolno - 

Przedszkolnego w Turzy. Wyjaśnił , ze oczekuje ona na zarządzenie Pana 

wójta o możliwości otwarcia oddziału klasy sportowej. 

Klasa musi liczyć 20 – podział grup. W klasie sportowej jest + 0,2 

subwencji na ucznia.  

Nie trzeba się się martwic o nauczycieli bo gdyby nie było klasy sportowej 

Pływacy maja mało godzin pływania w porównaniu z Radlinem 

Szkoła może zapewnić dopełnienie etatów 

Pani dyrektor wspomniała, że współpraca z basenem układa się bardzo 

dobrze. Pan menadżer jest otwarty na współpracę w wolny czasie daje 

dzieciom wstęp wolny na basen. 

Z-ca Wójta poparł inicjatywę powstania klasy, lecz zapytał „czy nas na to 

stać?” 

Radny Krzysztof Małek wyraził obawę, że jeżeli nie otworzymy w tym roku 

kolejnej klasy sportowej, to w następnych latach może nie być już takiej 

możliwości i nie będzie to łatwe. Obawia się o brak ciągłości ze stracimy 

wiarygodność. 

Pan Kurasz przypomniał, iż klasa będzie składała się z dzieci 

mieszkających w Turzy Śląskiej, więc oddział i tak powstanie.  



Pani Izabela Sanecznik dodała, że na dzień dzisiejszy 2 mln trzeba 

przeznaczyć na podwyżki dla nauczycieli, mimo iż w budżecie pieniędzy 

nie ma.  

Radna Młynarczyk zaznaczyła, że w realizacji działań nie można się cofać, 

należy wyznaczyć priorytety i do nich dążyć, mimo  przeciwności. 

Zastępca wójta Daniel Kurasz wspomniał, że nie ma pieniędzy na 

podwyżki dla pracowników kultury pracowników administracji i obsługi. 

Brak finansów jest przeszkodą w otwarciu klasy sportowej. 

Ad. 7  

Wolnych wniosków i zapytań nie zgłoszono. 

Ad 8  

Przewodnicząca Beata Młynarczyk, podziękowała radnym i przybyłym 

gościom za udział w zebraniu komisji i zamknęła posiedzenie. 

  

Protokołowała 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu  

Beata Młynarczyk 

 

 

 

 


